
Fra:
Til:
Emne:
Dato:

TMFKP BU Rådhuspost
Mette Annelie Rasmussen (Borgerrepræsentationen)
Svar til Mette Annelie Rasmussen vedr. spørgsmål om plastaffald 30. september 
2019 11:48:06

Vedhæftede filer:
Prioritet:

Svar til Mette Annelie Rasmussen på spørgsmål vedr. plastaffald.pdf 

Kære Mette Annelie Rasmussen, MB

På vegne af vicedirektør Karsten Biering Nielsen, Byens Udvikling, fremsendes svar på dine
spørgsmål af 23. september 2019, vedrørende Københavns Kommunes behandling af plastaffald.

Med venlig hilsen

Erik Schunck

Se henvendelsen her:

Fra: Mette Annelie Rasmussen (Borgerrepræsentationen)
Sendt: 23. september 2019 16:34
Til: Louise Johannsen 
Emne: Spørgsmål til plasthåndtering

Kære Forvaltning 
Det er kommet mig for øre at enten lige inden eller i  sommerferien brændte fabrikken i 
Tyskland, der skulle modtage og sortere plastaffald til genanvendelse fra København og mange 
andre kommuner i hovedstadsområdet.
Er dette rigtigt ? 

Såfremt dette har sin rettighed må man derfor antage at der er et lager af plastaffald i Danmark 
fra ca. 1½ - 2 mio. borger et eller andet sted måske flere steder:

· Hvor ligger plastaffaldet fra København?
· Er politikerne blevet orienteret?
· Er denne information blevet kommunikeret udover ejerkredsen og bestyrelsen ?

Mange tak for svar. 
Bh. 
MA 
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Behandling af plastaffald fra København 


 


Kære Mette Annelie Rasmussen 


 


Tak for dine spørgsmål den 23. september 2019 vedrørende Køben-


havns Kommunes behandling af plastaffald. Teknik- og Miljøforvaltnin-


gens svar fremgår nedenfor under hvert af dine fire spørgsmål.  


 


1. Er det rigtigt, at fabrikken i Tyskland, der skulle modtage og sortere 


plastaffald til genanvendelse fra København og mange andre kom-


muner i hovedstadsområdet, brændte?  


 


Ja, det er korrekt. Teknik- og Miljøudvalget blev i marts 2019 orienteret 


om, at Københavns Kommune ville indgå aftale med virksomheden 


ALBA Recycling GmbH, som resultat af daværende udbud. I april 2019 


brændte ALBA’s nye anlæg, som skulle have behandlet plastaffaldet, 


hvorfor ALBA ikke længere så sig bundet af tilbuddet som følge af force 


majeure. Teknik- og Miljøudvalget blev orienteret om dette i et notat fra 


Teknik- og Miljøforvaltningen den 13. september 2019. Derfor er ud-


buddet blevet annulleret, og forvaltningen er i gang med at forberede 


et nyt udbud sammen med Amager Ressourcecenter.  


 


2. Såfremt dette har sin rettighed, må man antage, at der er et lager 


af plastaffald i Danmark fra ca. 1½ - 2 mio. borger et eller andet 


sted måske flere steder. Hvor ligger plastaffaldet fra København? 


 


Det er ikke tilfældet, da den nye aftale med det nu nedbrændte anlæg 


først skulle træde i kraft fra starten af 2020. Indtil da afsættes plastres-


sourcerne via nuværende aftale med Vestforbrænding. Som et led i lo-


gistikken omkring denne aftale, omlastes de indsamlede plastressour-


cer fra borgerne på ARC’s omlastning på adressen Kraftværksvej 25, 


2300 København S., hvorfra plastressourcerne løbende transporteres 


med lastbil til behandlingsløsningen i Braunschweig i Nordtyskland. 


 


3. Er politikerne blevet orienteret? 


 


Teknik- og Miljøudvalget blev den 13. september 2019 orienteret om 


kommunens håndtering af plastaffald, herunder i) aftalen med Vestfor-


brænding, ii) processen omkring det udbud, der endte med force 
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majeure og iii) planen for at sikre en ny løsning for håndtering af plast-


affald på kort sigt og mellemlang sigt.  


 


Hertil blev Teknik- og Miljøudvalget den 27. september 2019 orienteret 


om konsekvenserne af EU’s nye regler for opgørelse af genanvendelses-


procenter for kommunalt affald, herunder plast. 


 


4. Er denne information blevet kommunikeret udover ejerkredsen og 


bestyrelsen?  


 


Teknik- og Miljøforvaltningen har orienteret Teknik- og Miljøudvalget lø-


bende jf. svaret ovenfor. Vestforbrændringen er den 25. september 


2019 blevet orienteret om, at ALBA’s anlæg er brændt. Teknik- og Miljø-


forvaltningen har ikke orienteret yderligere om dette. 


 


 


Med venlig hilsen 


 


Karsten Biering Nielsen 


Vicedirektør 


 
 


 







Med venlig hilsen
Mette Annelie Rasmussen
Medlem af Borgerrepræsentationen for Radikale Venstre 
Gruppeformand
Teknik og Miljøudvalget(TMU)



Behandling af plastaffald fra København 

Kære Mette Annelie Rasmussen 

Tak for dine spørgsmål den 23. september 2019 vedrørende Køben-

havns Kommunes behandling af plastaffald. Teknik- og Miljøforvaltnin-

gens svar fremgår nedenfor under hvert af dine fire spørgsmål.  

1. Er det rigtigt, at fabrikken i Tyskland, der skulle modtage og sortere

plastaffald til genanvendelse fra København og mange andre kom-

muner i hovedstadsområdet, brændte?

Ja, det er korrekt. Teknik- og Miljøudvalget blev i marts 2019 orienteret 

om, at Københavns Kommune ville indgå aftale med virksomheden 

ALBA Recycling GmbH, som resultat af daværende udbud. I april 2019 

brændte ALBA’s nye anlæg, som skulle have behandlet plastaffaldet, 

hvorfor ALBA ikke længere så sig bundet af tilbuddet som følge af force 

majeure. Teknik- og Miljøudvalget blev orienteret om dette i et notat fra 

Teknik- og Miljøforvaltningen den 13. september 2019. Derfor er ud-

buddet blevet annulleret, og forvaltningen er i gang med at forberede 

et nyt udbud sammen med Amager Ressourcecenter.  

2. Såfremt dette har sin rettighed, må man antage, at der er et lager

af plastaffald i Danmark fra ca. 1½ - 2 mio. borger et eller andet

sted måske flere steder. Hvor ligger plastaffaldet fra København?

Det er ikke tilfældet, da den nye aftale med det nu nedbrændte anlæg 

først skulle træde i kraft fra starten af 2020. Indtil da afsættes plastres-

sourcerne via nuværende aftale med Vestforbrænding. Som et led i lo-

gistikken omkring denne aftale, omlastes de indsamlede plastressour-

cer fra borgerne på ARC’s omlastning på adressen Kraftværksvej 25, 

2300 København S., hvorfra plastressourcerne løbende transporteres 

med lastbil til behandlingsløsningen i Braunschweig i Nordtyskland. 

3. Er politikerne blevet orienteret?

Teknik- og Miljøudvalget blev den 13. september 2019 orienteret om 

kommunens håndtering af plastaffald, herunder i) aftalen med Vestfor-

brænding, ii) processen omkring det udbud, der endte med force 
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majeure og iii) planen for at sikre en ny løsning for håndtering af plast-

affald på kort sigt og mellemlang sigt.  

Hertil blev Teknik- og Miljøudvalget den 27. september 2019 orienteret 

om konsekvenserne af EU’s nye regler for opgørelse af genanvendelses-

procenter for kommunalt affald, herunder plast. 

4. Er denne information blevet kommunikeret udover ejerkredsen og

bestyrelsen?

Teknik- og Miljøforvaltningen har orienteret Teknik- og Miljøudvalget lø-

bende jf. svaret ovenfor. Vestforbrændringen er den 25. september 

2019 blevet orienteret om, at ALBA’s anlæg er brændt. Teknik- og Miljø-

forvaltningen har ikke orienteret yderligere om dette. 

Med venlig hilsen 

Karsten Biering Nielsen 

Vicedirektør 
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